
Dagsorden for møde d. 04-09-2023 
 
Dagsorden for møde i Lolland-Falsters Stifts Sociale Arbejde den 4. september kl.15.00-16.30 
 
Sted: Østre Allé 2, 4800 Nykøbing Falster 
 
Deltagere: 
Biskop Marianne Gaarden, marga@km.dk  
Mei Petersen, Menighedsplejen i Danmark, klp@menighedsplejen.dk  
Lene Sletved Menighedsrådsmedlem Rødby, lene@sletved.com  
Jens Erik Boesen, Væggerløse Menighedsråd, jenserikboesen@gmail.com 
Inga Rasmussen, Frivilligkoordinator Lolland kommune, maras@lolland.dk 
Britta Lange, bybl@guldborgsund.dk 
Dorte Mikuta, Diakonipræst og sognepræst, domi@km.dk 
Lisbeth Mannerup Nielsen, Teologisk konsulent og sognepræst, lmni@km.dk (afbud) 
 
 
 
1.                       Godkendelse af dagsorden  
  
Dagsorden er godkendt. 
 
2.                       Aftale med Nykøbing Falster Sogn, som vil varetage sekretærfunktion 
 
Mei fortæller om den nuværende aftale med Nykøbing Falster Sogn. Aftalen er frem til 31.12.24  
 
3.                       Præsentation af Alice Beinthin fra Nykøbing Falster Sogns Administration 
 
4.                       Tilbage blik og blik ind i fremtiden – incl. Status på projekter  
 

• Afrapportering til Borgfonden. De var tilfredse med den. Den bliver sendt ud til bestyrelsen (Skal 
helst ikke sendes rundt). 

 

• Mei har søgt Højmosegaardfonden – desværre gav de afslag, på baggrund af deres målgruppe. 
 

• Oplevelsesklubben: Der er blevet afholdt flere ture – de kører med fuld bus hver gang. Der er 
blevet oprettet nogle gode netværker. Der er 9 i en bus. Deltagerne kommer fra Røde Kors ”Den 
varmestue” og Åbent Aktivitets- og Træningscenter Bangshave i Maribo.  

 

• Minihøjskole: Der er blevet afholdt minihøjskole, det var en succes, bl.a. fordi målgruppen deltog. 
Minihøjskolen blev afholdt med to dage uden overnatning og så blev der afholdt en opfølgning 14 
dage efter. 2 dage virkede som det passende antal dage. (Det kostede symbolsk 200 kr. at deltage.)   
Der deltog mange frivillige fra menighedsrådene og menighedsplejerne og det var vigtigt ift. 
transport og tryghed og efterfølgende netværk. De frivillige som var ude i sognene, udvalgte 
deltagerne efter anvisning fra Mei og Birgitte. Der skal søges nye fonde hvis det skal kunne 
gentages – Hvilket der er ønske om. Lene har lavet opfølgning med deltagerne fra Rødby. 
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• Regeringen har frigivet midler til at bekæmpe ensomhed og der kan også søges paragraf 18 og 79 
midler, Lars Larsen fonden støtter er en ide til en ansøgning – Mei undersøger nærmere ift. 
ansøgningsdatoer.  

  

• Seniorevent i Guldborgsund Kommune d. 12. Maj: Mei og frivillige fra Nykøbing deltog med en 
stand og repræsenterede hele Lollands Falsters Stifts Sociale Arbejde. Der blev fortalte om det 
frivillige arbejde i kirken og delte foldere ud. Det var en succes, og vi håber det er et arrangement 
som bliver sat i stand igen, så vi kan deltage.  

 

• Diakonipræst og Ungehuset i Nakskov:  
Dorte fortalte om sin tid indtil videre i Ungehuset i Nakskov.   
I Ungehuset (15-25) er der pædagoger og præsten. De professionelle er lidt uenige om tilgangen til 
de unge. Men det fungerer okay. Det er et hus hvor der er musikrum, mulighed for at spise, 
forskellige aktivitet såsom bordtennis.  
P3 kommer derned for at tale om unge og trivsel i september. Dorte oplever at de unge gerne vil 
samtale med hende om livets store og små spørgsmål.  
En kunstner har prøvet at lavet noget om identitet.  
Dorthe håber på at fremtiden giver flere muligheder for samtaler, et rum for unge mødre, muligvis i 
kirken, men ellers er rollen at være der og tilbyde sjælesorgssamtaler.   
 
Dorte anbefales af tage fat på Headspace og Kulturfabrikken i Nykøbing F. Og tage fat i 
folkeoplysningsudvalget. 
Der enighed om, at vi skal møde de unge, hvor de er i deres nærmiljø og være tilgængelige.  
Hvordan kan vi være mere synlige i bybilledet? Godt at koble sig på det eksisterende og koordinere 
nogle ungenetværk.  
 

• Marianne vil opfordre præsterne til at anskaffe en præsteskjorte, så der er et signal om ”her er en 
præst” og på den måde gøre præsterne mere synlige, når de er ude i andre sammenhænge end 
inde i kirken.  

 
Det blev besluttet at Lolland Falsters Stifts Sociale Arbejde vil lave initiativer med de unge på hele Lolland 
og Falster og understøtte Dortes arbejde i fremtiden.  
 

• Netværksmøder: Skal vi holde et netværksmøde i efteråret?  
 

Vi inviterer menighedrådene og menighedsplejerne i november, hvor vi vil fortælle om os og vores 
indsatsområder, og hører om de lokale behov og drømme ude i sognene.  

  
 
5.                       Status på fundraising og økonomi 
  
Vi fik afvisning af Højmosegaard – søgte til Minihøjskolen og oplevelsesklubben.  
  
På Nuværende tidspunkt har vi en saldo på 99.000 kr. Det er penge fra paragraf 18 midler, stiftet og to 
fonde.  
 
 
6.                       Kommunikation 
 



140 følger med på Facebook, havde håbet på 200, men der arbejdes på det.  
Der kunne laves forskellige historier om vores aktiviteter.  
 
7.                        Bordet rundt. Hvad er vi hver især optaget af, som kan være interessant for de øvrige 
 

• Lene: Kører videre med hygge eftermiddag og der indledt et samarbejde med menighedsråd i 
Rødby Havn om spis sammen.  
Bedste Ven: Bedsteforældres bekymringer når deres børnebørn rammes af alvorlige sygdom. Vi kan 
fortælle om det på Facebook.  

 

• Jens Erik: rent lokalt i Væggerløse er der en rigtig aktiv pensionistforening, hvor der ved opstart og 
afslutning afholdes en senior sanggudstjeneste, hvor der er stor tilslutning.  

 

• Inga: har samarbejdede med Patrick, ift. march mod ensomhed. Samarbejdet med forskellige 
foreninger, så det i år blev endnu større end sidste år.    

 

• Marianne: Kigger på en udligningsreform særligt ift. vores kulturarv, det fylder en del.  
 

• Dorthe: har ikke noget  
 

• Mei: Er inviteret til Landemode den 5. oktober og skal fortælle om Lolland Falsters Stifts Sociale 
Arbejde. Alle er velkommen.  

 

• Britta: Der kigges ind i budgetforhandlinger. Der er en del besparelser på det sociale område.  
Når det er sagt skal der kigges på socialpolitikken, som blev skrevet for ti år siden, som skal 
revideres i efteråret.  

 
8.                        Evt.  
 
Intet til eventuelt.  
 


